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Zprávy z obce

Co řešíme 
1) Družstevní most 
V měsíci srpnu byla dokončena rekonstrukce 
tzv. „družstevního mostu“. Celkové náklady 
akce byly ve výši 22 mil. Kč. Ze Státního fondu 
dopravní infrastruktury jsme na tuto akci ob-
drželi dotaci ve výši asi 21 mil. Kč. Obecní roz-
počet tato akce zatížila částkou 1 mil. Kč. Vzhle-
dem ke značnému opotřebení mostu byla tato 
investice nevyhnutelná. Chtěli bychom, aby 
tento most nesloužil jen pro „zemědělské vyu-
žití“, ale mohli jej využívat i občané našich obcí 
(cyklostezka, běžecké okruhy apod.). Využití je 
ovšem komplikováno areálem zemědělského 
družstva. Jeho představitelům jsme navrhli 
dvě varianty, jak by bylo možné daný most 
zpřístupnit. Nyní čekáme na jejich odpověď.

2) Cyklostezka Olšany – Lutín
Byla dokončena zadávací dokumentace pro 
výběr zhotovitele stavby. Nyní čekáme na její 
schválení, abychom mohli veřejnou zakáz-
ku vypsat. K tomu by mělo dojít v nejbližších 
dnech. Předpokládané náklady akce jsou ve 
výši 10 mil. Kč. Uvidíme, za jakou cenu se poda-
ří tuto zakázku vysoutěžit. Předběžně máme 
na tuto akci schválenou dotaci ve výši 9 mil. Kč. 
Olšanská část cyklostezky v délce 2 km končí 
asi 100 metrů za katastrem naší obce v katast-
ru obce Lutín. Na náš úsek bude navazovat asi 
kilometrový úsek cyklostezky, jenž řeší obec 
Lutín. Byli jsme požádáni obcí Lutín, zda by-
chom nepožádali naše občany o podporu při 
výkupu pozemků v pokračování cyklostezky 
na katastru Lutína a Hněvotína formou podpi-
su petice. Petiční archy k podpisu jsou k dispo-
zici na obecním úřadě v Olšanech. Problémem 
naší části cyklostezky jsou tři úseky, kde jsme 
se doposud nedohodli s vlastníky pozemků. 
Opět je zkusíme kontaktovat a budeme se 
snažit příslušné pozemky získat.

3) Zubní ordinace 
Zastupitelstvo obce schválilo dodavatele na 
vybavení zubní ordinace. Nyní budou násle-
dovat stavební práce podle požadavků doda-
vatele tohoto vybavení. Jedná se především 
o úpravu elektrických rozvodů a rozvodů vody.

4) Výstavba nové hasičské zbrojnice 
Zastupitelstvo obce schválilo realizaci inves-
tičního záměru revitalizaci bývalého areálu 
dřevařských závodů. Samotný investiční zá-
měr byl schválený již v roce 2020, kdy jsme 
podávali první žádost do programu MMR. 

Celkové náklady po ukončení veřejné zakáz-
ky a  výběru dodavatele očekáváme ve výši 
přibližně 54 miliónů korun. Akce bude fi-
nancována z několika zdrojů. Jednak dotace 
z  programu Státního fondu na podporu in-
vestic (SFPI), bezúročného desetiletého úvě-
ru ze SFPI ve výši 20 mil. Kč, desetiletého úvě-
ru od České spořitelny a.s., a vlastních zdrojů 
obce. Ještě jsme podali žádost na Generální 
ředitelství Hasičského záchranného sboru 
o finanční dotaci ve výši 6 mil Kč z prostředků 
alokovaných v programu Ministerstva vnitra 
na výstavbu a rekonstrukce hasičských zboj-
nic. Pokud vše vyjde, jak bychom si přáli, bylo 
by roční zatížení rozpočtu obce ve výši asi 3,6 
mil. Kč po dobu deseti let. Tento způsob fi-
nancování by neměl ohrozit další plánované 
investice v obci. V případě kladného vyřízení 
naší žádosti na GŘ HZS by úvěrové zatížení 
rozpočtu obce mohlo být ještě nižší.

5) MŠ 20 
Byla dokončena rekonstrukce a nástavba 
nové třídy mateřské školy. Stavba se díky 
komplikacím a neshodám s původní reali-
zační firmou Navláčil stavební firma, s.r.o. 
neúměrně protáhla. Došlo k  více než roč-
nímu posunu dokončení stavby a také k  je-
jímu prodražení. Součástí této akce byla 
rekonstrukce kuchyně, vzduchotechniky 
objektu a výstavba nového pavilonu mateř-
ské školy. V návaznosti na tuto akci proběhla 
rekonstrukce již dosluhující kotelny a úprava 
vstupního portálu mateřské školy. Nyní ješ-
tě probíhá dovybavení vlastní herny a spací 
místnosti nového pavilonu. Celkové náklady 

těchto akcí byly 25 mil Kč. Dotace z Evrop-
ských fondů činila 12 mil. Kč.

6) Chodníky
a) Nově byl vybudován chodník kolem 
zahrady mateřské školy a dětského hřiš-
tě v lokalitě Za farou a chodník spojující obě 
části této lokality, současně s tímto společnost 
Sprintel provedla přípravu na položení optic-
kého kabelu pro internetovou síť. Ještě zbývá 
upravit veřejné prostranství kolem chodníků.
b) Chodník sokolovna – Pijana 
S realizací této akce počítáme v příštím roce. 
Nyní čekáme na vyjádření společnosti EG.D.. 
Naším přáním je při výstavbě nového chod-
níku položit do země také elektrické vedení 
NN a provést položení nového vedení veřej-
ného osvětlení. Současně s tímto by pravdě-
podobně došlo i  na výměnu sloupů veřej-
ného osvětlení. Nyní připravujeme zadávací 
dokumentaci na veřejnou zakázku na doda-
vatele stavby nového chodníku.
c) Opravy chodníků podél hlavní  
 komunikace ve směru k dálnici
Tyto chodníky vykazují značné nerovnosti, 
proto jsme chtěli jejich opravu realizovat již 
v tomto roce. Jelikož společnost Sprintel s.r.o. 
by měla v nejbližší době pokládat v dané lo-
kalitě optický kabel, rozhodli jsme se opravu 
chodníků odložit na jaro roku 2024. V sou-
časné době jednáme se společností Sprintel 
o harmonogramu výkopových prací a po-
kládce optického kabelu v jednotlivých loka-
litách obce, abychom na tuto činnost mohli 
navázat záměry rekonstrukce chodníků, ko-
munikací a kanalizace. 
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d) Chodník – podél lutínské silnice
V současné době se připravuje projektová do-
kumentace na výstavbu nového chodníku, včet-
ně místa pro přecházení od křižovatky u soko-
lovny podél lutínské silnice. Tento chodník bude 
navazovat na cyklostezku ve směru na Lutín. 
Součástí projektu je vybudování nového místa 
pro přecházení nebo přechodu od domu č.p. 
212 k sokolovně. Záleží na variantě, kterou od-
souhlasí Dopravní inspektorát PČR v Prostějově.

7) ZŠ – družiny
V letošním roce jsme podali 3 žádosti o do-
tační příspěvky na další modernizaci učeben 
základní školy. Především se nám jednalo 
o  možnost realizace půdní vestavby hlavní 
budovy, vybudování nových tříd a  zázemí 
pro pedagogy. Bohužel jsme ani v jednom 
programu neuspěli. Nyní připravujeme žá-
dost do dalšího programu na modernizaci 
tříd školní družiny, které se nacházejí v budo-
vě staré školy. Součástí akce bude také úpra-
va příslušného sociálního zázemí.

8) Sáčky na psí exkrementy
Zastupitelstvo obce schválilo pořízení a in-
stalaci boxů na sáčky pro psí exkrementy. 
Byly navrženy dva typy těchto boxů a ná-
sledně byly objednány jejich vzorky. Ukázalo 
se, že ani jeden typ není vhodný pro instalaci 
na odpadkové koše, které v obci máme již 
instalované nebo jejichž instalace se připra-
vuje. Rada obce tedy vybrala nový typ těchto 
boxů. V srpnu letošního roku jsme s panem 
Tomášem Poskerem, který byl iniciátorem 
myšlenky instalace těchto boxů, tento typ 

odsouhlasili a následně objednali. Minulý tý-
den byla objednávka vyřízena a v nejbližších 
dnech budou, po odsouhlasení konkrétních 
míst, boxy na odpadkové koše umístěny.

9) Žádost o vybudování komunitní 
kompostárny
Byla podána žádost do programu Národního 
plánu obnovy – životní prostředí na realizaci 
záměru vybudování komunitní kompostár-
ny. Jedná se o možnost vybudování zázemí 
pro ukládání a zpracování biologicky rozloži-
telných odpadů. 

10) Renovace VO
Postupně probíhá výměna veřejného osvět-
lení v celé obci. Součástí projektu je výměna 
lamp a  také modernizace rozvaděčů celé 
soustavy veřejného osvětlení. Celková reno-
vace veřejného osvětlení by měl být dokon-
čena v listopadu tohoto roku. Celkové nákla-
dy projektu jsou 1,8 mil. Kč.

11) FVE ČOV
Byla dokončena instalace fotovoltaických 
panelů na budově ČOV. Celkové náklady pro-
jektu jsou ve výši 705 tisíc Kč. bez DPH. Fo-
tovoltaické panely již byly instalované a nyní 
čekáme na povolení jejich zapojení.

12) Výstavba inženýrských sítí  
v lokalitě „Na Klíně“ – směr Třebčín
V měsíci září byla zahájena výstavba inženýr-
ských sítí pro novou lokalitu rodinných domů. 
Tuto lokalitu jsme nazvali podle polní tratě 
„Na Klíně“. Předpokládané náklady na výstav-

bu jsou ve výši 60 mil Kč. včetně DPH. Čtvrtinu 
nákladů hradí soukromý investor. Zbývající 
část potřebných finančních prostředků bude 
hrazena z prodeje stavebních parcel. Akce by 
měla trvat do konce července příštího roku. 

13) Územní plán
V současné době probíhá dopracování dru-
hé změny územního plánu naší obce. Všech-
ny připomínky a podněty občanů byly již za-
pracovány a na Odboru územního plánování 
Magistrátu města Prostějova se řeší poslední 
detaily před veřejným projednáváním.

14) Sledování intenzity dopravy
Asi před pěti roky jsme realizovali sledování 
intenzity dopravy v některých částech obce. 
V letošním roce bychom chtěli toto sledování 
opět realizovat a získat tak informace, jak se 
intenzita dopravy změnila. Také bychom do-
stali informace o druhu vozidel, která našimi 
obcemi projiždí, případně o jejich rychlosti. 
Jednalo by se pravděpodobně o tyto úseky: 
Hablov, sjezd z dálnice, centrální část obce 
a ulice kolem školy. Uvažujeme ještě o dalších 
dvou místech: Pijana a ulice na Studenec. 

15) Přechod u základní školy
Konečně bylo vydáno stavební povolení na 
realizaci přechodu mezi farou a starou bu-
dovou školy. Stavební úpravy přechodu by-
chom chtěli realizovat v rámci rekonstrukce 
vozovky podél základní školy počátkem příš-
tího roku. Na tuto akci bychom chtěli získat 
dotaci z Ministerstva pro místní rozvoj.

Milan Elfmark, starosta

Dotazníkové šetření zájmu a potřeb obyvatel obce
V letních měsících měli občané naší obce 
možnost se vyjádřit formou dotazníkového 
šetření k životu v naší obci, ke komunitnímu 
dění v obci, sdělit, o co se zajímají, jak by se 
mohli zapojit do života obce, co jim v obci 
schází a jak jsou spokojeni s kulturním, spo-
lečenským a sportovním vyžitím v obci. Toto 
šetření se uskutečnilo ve spolupráci s Regio-
nem Haná a jeho cílem byla analýza komu-
nitního života v jednotlivých obcích. Šetření 
se účastnili obyvatelé obcí zapojených do 

programu „Jsme spolu – komunitní činnost 
v Regionu HANÁ“.
V naší obci se do dotazníkového šetření za-
pojilo 42 obyvatel starších 15-ti roků s trva-
lým pobytem v Olšanech a Hablově. Tento 
počet představuje necelá 3  procenta oby-
vatel naší obce starších 15 roků.  Výsledky 
jednotlivých odpovědí na otázky, které byly 
hodnoceny podobně jako ve škole známkou 
od 1 do 5, vidíme v následující tabulce, kde 
jsou uvedeny i počty respondentů, kteří v ur-

čité skupině odpovídali. V tabulce jsou uve-
deny průměrné hodnoty odpovědí.
 V dotazníkovém šetření se vyskytlo několik 
podnětů, jejichž realizace by stála v rám-
ci činnosti komunitního centra za zvážení. 
S konkrétními slovními odpověďmi bychom 
chtěli seznámit obyvatele našich obcí v dal-
ších číslech Olšanského zpravodaje. Dnes 
uvádíme na ukázku některé z vyplněných 
dotazníků, jejichž obsah stojí za zamyšlení.

Milan Elfmark, starosta

Otázka celkem muži ženy 15-29 30-49 50-64 65  
a více

akce  
pořádám

akcí se 
účastním

aktivně se  
nezapojuji Ne

Počet respondentů v určité skupině 42 13 29 4 24 4 10 10 17 13 2

Jak se Vám v obci žije 1,83 1,69 1,90 2,25 1,71 2,00 1,90 1,60 1,76 1,85 3,50

Život v obci z hlediska kultury 
a společenského života 2,67 2,62 2,69 3,25 2,67 2,75 2,40 2,10 2,53 3,00 4,50

Život v obci z hlediska sportovního vyžití 1,86 1,46 2,03 1,50 1,96 2,25 1,60 1,70 1,88 1,92 2,00

Stav životního prostředí v obci 2,43 2,38 2,45 2,25 2,46 2,50 2,40 1,80 2,41 2,92 2,50

Mezilidské vztahy v obci 2,60 2,38 2,69 2,75 2,46 2,75 2,80 2,60 2,53 2,31 5,00

Myslíte si, že obyvatelé obce mají   
dostatek  příležitostí  ke vzájemným 
společenským kontaktům

2,21 1,92 2,34 2,25 2,13 2,25 2,40 1,90 2,00 2,31 5,00
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Dotazník – odpovědi některých respondentů
Jste: Žena Žena Žena Muž

Váš věk: 30 – 49 let 30 – 49 let 30 – 49 let 50 – 64 let

Máte trvalý pobyt v obci: ANO ANO ANO ANO

V současnosti jsem: Osoba pečující o malé 
děti (do 15ti let)

Zaměstnanec, OSVČ, 
podnikatel

Osoba pečující o malé 
děti (do 15ti let)

Zaměstnanec, OSVČ, 
podnikatel

Zajímáte se o dění  
ve Vaší obci?

Ne Ano, akcí se účastním Ano, ale aktivně se nezapo-
juji nebo nezúčastňuji akcí

Ano, akcí se účastním

Jste členem nějakého 
spolku nebo organizace? 

Ne, nejsem Ne, nejsem Ne, nejsem Ne, nejsem

Pokud ano. Jakého?     

Je nějaká oblast činnos-
ti, o kterou se zají-
máte a ve které máte 
znalosti, zkušenosti či 
dovednosti, které byste 
byl ochoten nabídnout 
ostatním? Uveďte: 

Zdravotnictví, logistika, 
bozp a po

Školství, volnočasové 
aktivity, sportovní aktivity 

Žádná nevím

Jak se Vám v obci žije 3 2 2 1

Život v obci z hlediska 
kultury a společenského 
života

4 3 3 2

Život v obci z hlediska 
sportovního vyžití:

2 2 3 1

Stav životního prostředí 
v obci:

3 4 2 1

Mezilidské vztahy v obci: 5 4 1 2

Myslíte si, že obyvatelé 
mají  dostatek  příležitos-
tí  ke vzájemným spole-
čenským kontaktům:

5 3 3 1

Prostor pro uvedení, co 
považujete v obci za  
pozitivní a co naopak 
by chtělo zlepšit. 
Vyjádřete se, prosím, 
k jednotlivým bodům 
předešlé otázky.   
Uveďte váš návrh, co 
by ke zlepšení mohlo 
přispět. 

Pozitivní - umístění 
a konečně se začíná něco 
dít. Negativní - starost 
o obec(neposecene 
trávy dlouho, dětská 
hřiště zanedbana, auta 
na chodnících, nedosta-
tek přechodu, koše na 
psí výkaly, atd...) přílišná 
starost o farnost, přestože 
nejsme vlastníkem jako 
obec 

Pozitivní - sportoviště, or-
ganizace v obci, poloha... 
Negativní - špinavá řeka, 
vysoká tráva, špatný stav 
dětských hřišť, auta na 
chodnících, nespolupra-
cující starosta a místosta-
rosta, arogantní přístup 
vedení obce, zbytečně 
vysoký počet obecních 
zaměstnanců co sedí na 
lavičkách či se schovávají 
na sběrném dvoře, exkre-
menty v parku, špatné 
vedení a jméno školy...

Lidé by zde na sebe  
mohli být milejší

nevím

Zajímám se o tato  
témata a zúčastnil 
bych se těchto aktivit 
(můžete označit více 
možností, příp. doplnit 
vlastní návrh)

velikonoční tvoření  
(např. pletení tatarů, 
zdobení kraslic, výroba 
cukroví), adventní dílny 
(např. výroba a zdobení 
perníčků, výroba advent-
ních věnců), filmový klub 
(např. promítání filmů, 
točení dokumentů apod.)

divadelní představení – 
(jako návštěvník nebo 
aktivní účast v divadel-
ním souboru – vyberte), 
výstava (např. fotografií, 
vlastní tvorby, např. míst-
ní mládeže, dětí ze ZŠ 
nebo MŠ, umělců z okolí), 
filmový klub (např. 
promítání filmů, točení 
dokumentů apod.)

velikonoční tvoření (např. 
pletení tatarů, zdobení 
kraslic, výroba cukroví), 
adventní dílny (např. vý-
roba a zdobení perníčků, 
výroba adventních věn-
ců), divadelní představení 
– (jako návštěvník nebo 
aktivní účast v divadel-
ním souboru – vyberte), 
výstava (např. fotografií, 
vlastní tvorby, např. míst-
ní mládeže, dětí ze ZŠ 
nebo MŠ, umělců z okolí)

filmový klub  
(např. promítání filmů, 
točení dokumentů apod.)
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Zajímám se o tato  
témata a zúčastnil 
bych se těchto aktivit 
(můžete označit více 
možností, příp. doplnit 
vlastní návrh)

vytvoření naučné stezky, 
Od zvelebovani obce 
máme obecní zaměst-
nance, a že jich nemáme 
málo 

zvelebování obce  
(např. sběr odpadků,  
společná kultivace  
veřejných ploch),  
vytvoření naučné stezky

 zvelebování obce  
(např. sběr odpadků,  
společná kultivace  
veřejných ploch)

Zajímám se o tato  
témata a zúčastnil 
bych se těchto aktivit 
(můžete označit více 
možností, příp. doplnit 
vlastní návrh)

přednášky o bezpečnosti 
v dopravě (např. novinky 
v předpisech, návštěva 
dopravního hřiště)

právní poradenství  
(např. rodinné právo, 
pracovní právo, občanské 
právo), přednášky  
o zdravém životním stylu 
(např. zdravé stravování, 
prevence civilizačních 
chorob, poskytování  
1. pomoci, jak se správně 
hýbat, atd.), taneční kurz 
(např. pro začátečníky, 
pro pokročilé, moderní 
tance, atd.), školení  
(nejen pro seniory) na  
používání chytrých  
telefonů, přednášky  
o bezpečnosti v dopravě 
(např. novinky v předpi-
sech, návštěva doprav-
ního hřiště), pravidelné 
cvičení, např. jóga, 
cvičení pro seniory (jiné 
navrhované uveďte do 
komentáře)

přednášky o zdravém 
životním stylu (např.  
zdravé stravování, 
prevence civilizačních 
chorob, poskytování  
1. pomoci, jak se správně 
hýbat, atd.), taneční kurz 
(např. pro začátečníky, 
pro pokročilé, moderní 
tance, atd.), pravidelné 
cvičení, např. jóga,  
cvičení pro seniory  
(jiné navrhované uveďte 
do komentáře)

přednášky o zdravém 
životním stylu (např.  
zdravé stravování, 
prevence civilizačních 
chorob, poskytování  
1. pomoci, jak se správně 
hýbat, atd.)

Zajímám se o tato  
témata a zúčastnil 
bych se těchto aktivit 
(můžete označit více 
možností, příp. doplnit 
vlastní návrh)

mezigenerační setkávání 
a společné aktivity (děti 
+ senioři), uveďte Váš 
nápad do komentáře, 
deskové hry (senioři 
+ děti), paměťové hry, 
šikovné ručičky (předání 
řemeslného umu seniory 
dětem, např. výroba  
krmítek, budek, šití,  
vyšívání, pletení, atd.), 
hlídání a vyzvedávání 
dětí aktivními seniory,  
komentované vycházky 
po okolních obcích, 
navštěvování seniorů, 
osamělých občanů a lidí 
žijící v izolaci s cílem  
posilování dobrých 
vztahů

mezigenerační setkávání 
a společné aktivity (děti 
+ senioři), uveďte Váš 
nápad do komentáře, 
deskové hry (senioři 
+ děti), paměťové hry, 
komentované vycházky 
po okolních obcích

komentované vycházky 
po okolních obcích

šikovné ručičky (předání 
řemeslného umu seniory 
dětem, např. výroba  
krmítek, budek, šití,  
vyšívání, pletení, atd.)

Zajímám se o tato  
témata a zúčastnil 
bych se těchto aktivit 
(můžete označit více 
možností, příp. doplnit 
vlastní návrh)

 sousedský jarmark,  
komunitní bazar,  
mimoškolní doučování

sousedský jarmark,  
komunitní bazar,  
přednášky o historii  
a vzniku obce

komunitní bazar
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Z jednání zastupitelstva obce konaného dne 5. září 2023
1. ZAHÁJENÍ
Místostarosta obce René Všetička (dále před-
sedající). Omluveni byli Jiří Hrbata a Petra 
Šinová.

1. VOLBA OVĚŘOVATELŮ ZÁPISU
Předsedající navrhl jako ověřovatele zápisu 
Jana Spurného a Petra Hansla. Jmenovaní 
návrh přijímají. ZO určilo ověřovateli zápisu 
Jana Spurného a Petra Hansla. 

2. SCHVÁLENÍ PROGRAMU
Předsedající seznámil přítomné s návrhem 
programu v souladu s pozvánkou předanou 
členům zastupitelstva a v souladu s informa-
cí zveřejněnou na úřední desce. 

Program: 
 1.  Zahájení
 1.  Volba ověřovatelů zápisu
 2.  Schválení programu
 3.  Kontrola usnesení
 4.  Jednací řád
 5.  Koupě pozemků parc. č. 528/87 a parc. 

č. 528/88 k.ú. Olšany u Prostějova
 6.  Hasičská zbrojnice
 7.  Prodej pozemků v lokalitě „Na Klíně“
 8.  Směny pozemku v lokalitě „Na Klíně 

parc. č. 572/20
 9.  Zubní ordinace – schválení dodavatele
10.  Zubní ordinace – výběr nájemce
11. Prodej administrativní budovy bývalých 

dřevařských závodů
12. Prodej části pozemku parc. č. 768/20 

v k.ú. Olšany u Prostějova
13. Rozpočtová změna č. 6
14. Zpráva kontrolního výboru
15. Informace z jednání rady obce
16. Různé

Opravený/doplněný program je součástí zá-
pisu. ZO schválilo navržený program zasedá-
ní s uvedenými změnami.

3. KONTROLA USNESENÍ: Proběhla 

4. JEDNACÍ ŘÁD
Zastupitelstvo projednalo a schválilo jed-
nací řád Zastupitelstva obce Olšany u Pro-
stějova. Zastupitelé byli vyzváni k podání 
návrhů na změnu/doplnění stávajícího 
jednacího řádu schváleného na zasedání 
zastupitelstva obce 18.3.2014. Petr Hansl 
navrhl, aby do jednacího řádu bylo zane-
seno, že ze zasedání zastupitelstva obce 
bude pořizován audiozáznam (např. jako 
pomůcka při vyhotovování zápisů ze zase-
dání – zejména při rozpravě k jednotlivým 
bodům programu). Předsedající dal hlaso-
vat o návrhu.
ZO schválilo doplnit jednací řád o povinnost 
pořizovat audiozáznam ze zasedání Zastupi-
telstva obce Olšany u Prostějova.

5. KOUPĚ POZEMKŮ PARC. Č. 528/87  
A PARC. Č. 528/88 K.Ú. OLŠANY  
U PROSTĚJOVA
Zastupitelstvo projednalo a schválilo 
odkup pozemků parc. č. 528/87 a parc. 
č.  528/88 v  k.ú. Olšany u Prostějova. Jed-
ná se o pozemky pro výstavbu RD v loka-
litě „Za Farou II“. Stávající vlastníci těchto 
pozemků přehodnotili záměr výstavby 
RD v  Olšanech, a proto na základě před-
kupního práva uvedeného v  platné kupní 
smlouvě nabídli tyto pozemky přednostně 
k odkupu obci za stejnou cenu, za kterou 
pozemky kupovali. Předsedající dal hlaso-
vat o návrhu usnesení.
ZO schválilo odkup pozemků parc. č. 528/87 
o výměře 516 m2 a parc. č. 528/88 o výmě-
ře 527 m2 v k.ú. Olšany u Prostějova za cenu 
1700,- Kč/m2 a pověřilo starostu podpisem 
 smlouvy.

6. HASIČSKÁ ZBROJNICE
Zastupitelstvo projednalo a schválilo rea-
lizaci akce „Revitalizace brownfieldu, Olša-
ny u Prostějova – Hasičská zbrojnice – SDH 
Olšany u Prostějova“, pořízení úvěru ve výši 
10 mil. Kč se splatností 10 roků s úrokovou 
sazbou 4,45 % od České spořitelny, a.s. a do-
financování akce z rozpočtu obce. V rámci 
projednávání tohoto bodu proběhla živá 
diskuze a na téma výstavby nové hasičské 
zbrojnice bylo vzneseno několik dotazů jak 
z řad zastupitelů, tak i z řad přítomné ve-
řejnosti. Dotazy se týkaly především toho, 
proč má výstavba nové hasičské zbrojnice 
přednost před výstavbou například domova 
s pečovatelskou službou, domova pro se-
niory, popř. jiného zařízení pro seniory. Na 
to reagoval starosta a vysvětlil, že výstavba 
nové hasičské zbrojnice se nabízí v rámci 
brownfieldu areálu bývalých Olšanských 
dřevařských závodů, možnosti získání státní 
a krajské dotace na tento projekt a možnosti 
získání výhodného úvěru na dofinancování. 
U zařízení pro seniory jsou omezené a sva-
zující dotační možnosti a zastupitelstvo 
musí do budoucna rozhodnout, jaký typ 
zařízení pro seniory, jakým způsobem a za 
jakých podmínek provozovat toto zařízení 
a podle toho na tento projekt navázat vhod-
ný dotační titul, protože řešit tento projekt 
z  rozpočtu obce není možné. Předsedající 
dal hlasovat o návrhu usnesení.
ZO schválilo realizaci akce „Revitalizace 
brownfieldu, Olšany u Prostějova – Hasičská 
zbrojnice – SDH Olšany u Prostějova“ a dofi-
nancování akce z rozpočtu obce.
ZO schválilo pořízení úvěru ve výši 10 mil. 
Kč se splatností 10 roků s úrokovou sazbou 
4,45 % od České spořitelny, a.s., na financo-
vání akce „Revitalizace brownfieldu, Olšany u 
Prostějova – Hasičská zbrojnice – SDH Olšany 
u Prostějova“.

7. PRODEJ POZEMKŮ V LOKALITĚ „NA 
KLÍNĚ“ 
Zastupitelstvo projednalo prodej pozemků 
na výstavbu RD v lokalitě „Na Klíně“. V úvodní 
části zastupitelstvo odsouhlasilo předložený 
seznam – pořadí jednotlivých zájemců, kte-
ré zastupitelům předložila pracovní komise 
k tomuto účelu zastupitelstvem zřízená. Dále 
zastupitelstvo odsouhlasilo smluvní pod-
mínky při prodeji níže uvedených pozemků, 
které zůstanou stejné jako v dosavadních 
smlouvách, tzn. předkupní právo obce, doba 
výstavby 5 let od kolaudace inženýrských sítí 
a smluvní pokuta 400 000,- Kč při nedodr-
žení této podmínky. V další části zastupitel-
stvo jednalo o prodejní ceně pozemků, resp. 
ceně za 1 m2 prodávaného pozemku. Staros-
ta obce navrhl cenu 3500,- Kč/m2 vč. DPH. 
K tomuto návrhu nebyl vznesen protinávrh. 
Předsedající dal hlasovat o návrhu usnesení.
ZO schválilo prodejní cenu pozemků na vý-
stavbu RD v lokalitě „Na Klíně“ 3500,-Kč/m2 
vč. DPH.
Na závěr tohoto bodu zastupitelstvo schvá-
lilo prodej jednotlivých pozemků konkrét-
ním zájemcům. Jedná se o pozemky parc. 
č. 572/47, 574/7, 574/12, 572/46, 572/45, 
574/14, 574/3, 574/8, 572/22, 572/41, 572/39, 
572/33, 572/30, 574/15, 572/38, 572/35, 
574/9, 572/25, 574/5, a 572/42, vše v k.ú. Ol-
šany u Prostějova určené pro výstavbu RD 
v lokalitě „Na Klíně“. 

9. SMĚNA POZEMKU V LOKALITĚ  
„NA KLÍNĚ“
Zastupitelstvo projednalo a schválilo směnu 
pozemku parc. č. 572/20 v k.ú. Olšany u Pro-
stějova. Záměr směny byl schálen na zase-
dání zastupitelstva 20.6.2023 usnesením ZO 
č. 59/2023. Předsedající dal hlasovat o návr-
hu usnesení.
ZO schválilo směnu pozemku parc. č. 572/20 
v k.ú. Olšany u Prostějova o výměře 55 m2 ve 
vlastnictví obce. 

10. ZUBNÍ ORDINACE – SCHVÁLENÍ 
DODAVATELE
Zastupitelstvo projednalo a schválilo doda-
vatele vybavení zubní ordinace. Zadávací 
dokumentace a vypsání veřejné zakázky na 
akci „Zubní ordinace Olšany u Prostějova“ 
bylo schváleno na zasedání zastupitelstva 
20.6.2023 usnesením ZO č. 54/2023. Předse-
dající dal hlasovat o návrhu usnesení.
ZO schválilo dodavatele vybavení zubní or-
dinace, společnost Schafferova, Andělská 
774/29, 779 00 Olomouc, IČO: 25866249 
a pověřilo starostu podpisem smlouvy.

11. ZUBNÍ ORDINACE – VÝBĚR NÁJEMCE 
Zastupitelstvo projednalo výběr budoucího 
nájemce zubní ordinace v Olšanech. Bude 
 projednáváno na dalším zasedání.



6 Olšanský zpravodaj

12. PRODEJ ADMINISTRATIVNÍ BUDOVY 
BÝVALÝCH DŘEVAŘSKÝCH ZÁVODŮ
Zastupitelstvo projednalo možný prodej ad-
ministrativní budovy bývalých Olšanských
dřevařských závodů. Záměr prodeje 
byl schválen na zasedání zastupitelstva 
20. 6. 2023 usnesením ZO č. 57/2023. V sou-
časné době jediný zájemce nemá zájem 
o  uzavření kupní smlouvy z finančních dů-
vodů. V případě trvajícího zájmu o tyto pro-
story bude se zájemcem řešeno uzavřením 
nájemní smlouvy.

13. PRODEJ ČÁSTI POZEMKU PARC.  
Č. 768/20 V K.Ú. OLŠANY U PROSTĚJOVA
Zastupitelstvo projednalo prodej části po-
zemku parc. č. 768/20 v k.ú. Olšany u Pro-
stějova. Prodej byl schválen na zasedání 
zastupitelstva 20. 6. 2023 usnesením ZO č. 
52/2023. Na základě souvisejících skuteč-
ností se prodej části pozemku parc. č. 768/20 
v k.ú. Olšany u Prostějova odkládá.

14. ROZPOČTOVÁ ZMĚNA Č. 6
Zastupitelstvo projednalo a schválilo návrh 
rozpočtového opatření č. 6 pro rok 2023.

15. ZPRÁVA KONTROLNÍHO VÝBORU
Starosta obce seznámil zastupitele s před-
loženou zprávou kontrolního výboru, kte-
rou předložila Petra Šinová. Předložená 
zpráva informovala zastupitele o provede-
né kontrole pracovních smluv zaměstnan-
ců OÚ a  o  provedené kontrole dětských 
hřišť v obci. Zastupitelstvo bere zprávu na 
vědomí.

16. INFORMACE Z JEDNÁNÍ RADY OBCE 
Petr Hansl navrhl, aby na každém jednání 
zastupitelstva byly předneseny informace 
z jednání rady obce. Bude zaneseno do pro-
gramu příštího zasedání. 

17.RŮZNÉ
– Předběžný termín příštího zasedání zastu-
pitelstva byl stanoven na 24. 10. 2023

– Pan Jakšík vznesl dotaz ohledně kolauda-
ce školky a na podle něj malé nevyhovující 
skříňky a na Rezervační systém pro TJ Sokol. 
Starosta odpověděl, že rezervační systém je 
věcí TJ Sokol a že se to řeší. Na skříňky, že by 
se měly přidělávat další háčky. Ředitel školy 
odpověděl, že velikost skříňky je daná po-
čtem dětí ve třídě, resp. počtem skříněk a da-
ným prostorem.
– Pan Kubíček připomněl, že nebyly aktu-
alizovány webové stránky obce v kategorii 
FIRMY A SLUŽBY. Bylo aktualizováno. Dále 
připomněl, že by měly být aktualizovány pro-
jekty v obci. Dále vznesl dotaz, proč nejsou 
na webových stránkách zveřejňovány zprávy 
kontrolního a finančního výboru. Bude pro-
jednáno.
– Tomáš Posker vznesl připomínku ohledně 
povinnosti obce od příštího roku umístit děti 
od 3 let do mateřské školky. Pan starosta re-
agoval, že místní MŠ bere již nyní děti od 2,5 
let.
– Paní Petra Pechová vznesla stížnost na 
dětské hřiště na Trávníkách – na hřišti padají 
jablka, kolem kterých létají vosy, včely a rov-
něž to zapáchá. Taktéž se ji nelíbí nenatřené 
nebo špatně natřené lavičky, některé jsou 
ještě zarostlé mechem. Pan starosta odpo-
věděl, že členové kontrolního výboru hřiště 
kontrolovali a nic takového ve zprávě uvede-
no není. Dále se ptala na možnost parkování 
aut na prostranství za Farou. Vadí ji moc aut, 
která stojí u základní školy, když rodiče vozí 
své děti do školy. Navrhuje, aby se parkovalo 
tam. Pan starosta odpovídá a argumentuje 
vzdáleností, Mgr. Lariš poukazuje na trávu 
a hlínu na povrchu. Dále se ptala, jak je mož-
né, že je parkoviště u obchodu Hruška někdy 
plné aut a v obchodě nikdo není a zda by 
nebylo vhodné umístit tam ceduli s parková-
ním pouze pro obchod. Bylo ji sděleno, že je 
to veřejné prostranství.
– Jan Baláš vznesl dotaz na přechod pro 
chodce u školy, v jaké fázi řízení je. Pan sta-
rosta reagoval, že se dokončuje projektová 
dokumentace a realizace bude probíhat sou-

časně s rekonstrukcí místní komunikace.
– Paní Monika Hanslová-Pechová si stěžo-
vala na nevyhovující podmínky v KD Hablov 
(staré židle, prostory, neposečená tráva, ne-
funkční výčepní zařízení). Pan starosta reago-
val, že za KD zodpovídá osoba ze SDH Hablov 
a může se s ní spojit.
– Pan Přikryl vznesl dotaz ohledně autobu-
sové dopravy, autobusy bývají ráno přeplně-
né a řidiči někdy všechny lidi nevezmou. Zda 
by nebylo možné přidat spoj. Pan starosta 
mu odpověděl, že může podat připomín-
ky a  podněty na KIDSOK. Na internetových 
stránkách obce je vyvěšena tato možnost 
pro občany obce. Ty se pak společnosti KID-
SOK budou posílat.
– Pan Kubíček vznesl dotaz ohledně rekon-
strukci obecního úřadu a jak dlouho bude 
ještě probíhat. Dle jeho názoru je nedůstoj-
né, aby se zastupitelstvo scházelo v pro-
storách Komunitního centra, protože jsou 
prostory malé. Dále vznesl dotaz ohledně 
cyklostezky na Lutín, kdy bude zahájena vý-
stavba a proč se nejedná o cyklostezce po-
dél říčky Blaty. Na to reagoval starosta s tím, 
že na cyklostezku na Lutín se připravují pod-
klady pro žádost o dotaci a bude vypsáno 
výběrové řízení na dodavatele. Cyklostezka 
kolem Blaty být nemůže, protože Povodí 
Moravy stanovilo podmínky, které jsou ne-
splnitelné (vzdálenost od koryta řeky, únos-
nost povrchu).
– Paní Petra Pechová vznesla dotaz, co 
bude obec dělat s daňky, které má za plo-
tem. Daňci zapáchají, mají hlad a blíží se 
období říje – tudíž budou hluční. Bylo ji od-
povězeno, že obec s tím nic dělat nemůže. 
Starosta reagoval, že může vznést podnět 
k  šetření na Krajskou hygienickou stanici. 
Renata Honzáková k tomu doplnila, že může 
rovněž vznést podnět na Odbor životního 
prostředí.

Celý zápis z jednání zastupitelstva  
je na webových stránkách obce.

René Všetička, místostarosta

Lokalita Na Klíně Chodník podél MŠ Družstevní most
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Z naší školy

Slavnostní zahájení školního roku 2023/2024
V pondělí 4. 9. 2023 proběhlo na naší škole 
slavnostní zahájení školního roku. Ten se 
ponese v  čarovném duchu. Tématem pro 
následující rok je totiž magie aneb Kou-
zelný rok. V osm hodin jsme se sešli na 
školním hřišti, kde nás uvítal pan starosta 
a pan ředitel. Poté každý žák měl za úkol 
přemýšlet nad nějakou svou dobrou vlast-
ností nebo činností, ve které vyniká. Každý 

tu svou zapsal do své lahvičky a společně 
jsme tak vytvořili kouzelný lektvar, který 
nás má posílit na celý školní rok. Pro prv-
ňáčky a jejich rodiče byla ještě připravena 
ukázková vyučovací hodina. Všem žákům 
přejeme kouzelný školní rok plný úspěchů 
a radosti.

Mgr. Barbora Čajková

„Den školníka, uklízeček a kuchařek“
I v tomto školním roce je naše základní ško-
la zapojena do projektu Hrdá škola. V rámci 
tohoto projektu se v měsíci září konal „Den 
školníka“. Na naší základní škole jsme název 
rozšířili na „Den školníka, uklízeček a kucha-
řek“, protože si uvědomujeme, jak velmi jsou 
pro chod školy důležití právě všichni tito ne-

pedagogičtí pracovníci! V úterý 26. září přišlo 
do školy spousta školníků, uklízeček a kucha-
řek. Žáci měli velmi nápadité převleky a ně-
kteří dokonce i kuchařky, uklízečky a  pana 
školníka obdarovali. Všem velmi děkujeme 
za účast a těšíme se na další tématické dny. 

Vendula Kosinová
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Prvňáčci s Dráčkem na Kosíři
Náš první školní výlet! V pátek 8. 9. 2023 vyra-
zili žáčci prvních ročníků na nové dobrodruž-
ství. Po první vyučovací hodině nás vyzvedl 
školní autobus a vyrazili jsme směr Čechy 
pod Kosířem. Odtud jsme šli na rozhlednu, 
kde na nás už čekal dráček s úkoly. Určovali 

jsme zvířecí stopy, stavěli domečky pro skřít-
ky, třídili odpadky, které do lesa nepatří, hla-
dili si živou sovu a další. Všechna stanoviště 
nás moc bavila a ještě jsme dostali sladkou 
odměnu a medaili. 

Mgr. Barbora Čajková

Nevíte, kam s dětmi vyrazit do přírody? 
Nabízíme naučnou stezku „Proti proudu 
času.“ Naučná stezka seznamuje s  kraji-
nou v okolí obce Studenec. Cílem přibližně 
1,6 km dlouhé stezky je vyhlídkové místo 
(Skřivan, 282 m n. m.) poskytující půvabné 

pohledy do krajiny Hané - po trase je roz-
místěn nejen soubor naučných panelů, ale 
i zajímavé edukační prvky.

Alena Kvapilová

Upozornění
Za obsah článků a jejich jazykovou,  gramatickou a slohovou úroveň odpovídá autor článku. Redakce do jednotlivých článků nezasahuje.
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Z historie naší obce
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Komunitní centrum
Poslední zářijová neděle patřila Hudebnímu 
loučení s létem. V areálu komunitního centra 
v Olšanech na farním dvoře se konal hudební 
podzimní festival. Návštěvníci se mohli zapo-
slouchat do různých žánrů tří kapel s originál-
ními názvy. Skupina La Boujeau u nás nevy-
stupovala poprvé a návštěvníky tak potěšila 
známými šansony. Další vystupující kapelou 
byla kapela Karel na nákupech, která se snaží 
hrát dobře pop a rock a občas se vydá na vý-
let i do sousedních spřátelených hudebních 
stylů. Návštěvníkům k odchodu zahrála sku-
pina Mr. Lowo. Na farním dvoře vládla skvělá 
atmosféra, která byla jistě výrazně doplněna 
i drobným a dobrým občerstvením.
V plánu práce komunitního centra jsou také 
další akce: dýňobraní, cvičení jógy a různé

přednášky. Komunitní centrum je možno 
využívat i k sousedskému setkávání nebo se 
zde mohou scházet i maminky s dětmi. O ko-
munitní centrum v Olšanech se od letošního 
září stará nová komunitní 
pracovnice paní Irena Ja-
nečková, která v  této funkci 
nahradila paní Mgr. Kateřinu 
Konečnou. Paní Konečné 
moc děkujeme za práci pro 
komunitní centrum a obec 
v minulém období a věříme, 
že se ke spolupráci s obcí 
opět vrátí. Oblast sociální 
práce nově garantuje paní 
Eva Gabrielová. Pro bližší 
informace o akcích komunit-

ního centra sledujte facebook Komunitního 
centra nebo kontaktujte paní Janečkovou 
(tel. 720 191 979). 

Milan Elfmark, starosta

Komunitní příměstský tábor Cesta kolem světa
V posledním červencovém týdnu se v Ol-
šanech konal komunitní tábor pro děti. 
Tématem tábora byla Cesta kolem světa.  
Každý den jsme strávili na jiném kontinen-
tě, podle toho byly tematicky zaměřené 

dny. Děti si vyzkoušely různé sporty a sou-
těže typické pro jednotlivé země. Nechy-
bělo ani tvoření. Malovali jsme týmové 
vlajky, skládali origami, pracovali se samo-
tvrdnoucí hmotou, tvořili si náramky z ko-

rálků, zvířátka z kelímku a další. Nechyběla 
ani soutěž v jednotlivých deskových hrách. 
Poslední den jsme se vydali za hledáním 
pokladu.

Mgr. Barbora Čajková

Připomínka
Vážení občané Olšan a Hablova, chtěla bych 
vám připomenout – upozornit, že náš obec-
ní úřad pořádá každý rok na podzim několik 
koncertů. Místo konání je různorodé - kos-
tel, komunitní centrum, farní zahrada. Každé 
místo má své kouzlo a je pro daný žánr velmi 

vhodné. Žánry koncertů jsou různé, takže si 
každý občan může vybrat, co se mu líbí. Naše 
obec má 1850 obyvatel a je to velká ostuda, 
když se nás sejde kolem 30 až 50. Kde jste 
všichni? Přijďte se příště podívat a zažít kon-
certní atmosféru. Vím, že akce jsou dobrovol-

né a nikdo vás nemůže k účasti nutit. Zajistit 
a uspořádat akci vyžaduje aktivitu pořadatelů 
a jak nás vnímají účinkující, když vidí tak malý 
zájem. Nevím, proč někteří tvrdí, že se u nás 
v obci nic neděje a nepořádá. Není to pravda.  

Dáša a Alena, návštěvnice koncertů
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SDH Olšany
Díky naší zásahové činnosti jsme byli vybráni odbornou porotou, do finále Ankety Dobrovolní hasiči roku. 

Naši jednotku můžete podpořit zasláním SMS ve tvaru HASICI JSM2 zaslanou na číslo 900 77 06,  
nebo prostřednictvím elektronického formuláře na stránce: https://www.adhr.cz/hlasovani-jednotky/  

Využít můžete oba způsoby hlasování současně. 
Hlasování je možné až do 15. října 2023

Budeme velice rádi za Vaši podporu, tři nejúspěšnější jednotky získají hodnotné vybavení pro činnost zásahové jednotky.
Martin Kikal, velitel JSDH

Sportovní činnost 

Zlatá mladší přípravka
První prázdninový víkend se mladší příprav-
ka vydala na fotbalový turnaj do nedalekých 
Drahanovic změřit síly s týmy Hodolan, Chvál-
kovic a Drahanovic. Bez ohledu na jednoznač-
ný průběh turnaje pro naše 
mužstvo získali hráči nové 
zkušenosti, zážitky a díky 
zlatým medailím skvělou 
náladu a motivaci do dal-
ších bojů. Turnaj se velice 
povedl a  naši hráči před-
vedli, že jsou nejen skvělým 
týmem po herní stránce, 
ale i hlavně po té sociální 
a emocionální, všichni jsou 
skvělí kamarádi. Na zlatých 
medailích a krásném pohá-
ru pro vítěze se svým výko-
nem podíleli: Jakub Hansl, 
Adam Baláš, Adam Kunc, 
Petr Bačík, Miloš Schrötter, 

Lucián Cejtchaml, Lucie Havlíková a Tomáš 
Havlík. Děkujeme všem rodičům, kteří přijeli 
zafandit. Jejich podpory si moc vážíme.

Monika Hanslová Pechová
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Volf Soccer Academy kemp v Olšanech u Prostějova
V krásném olšanském areálu jsme měli mož-
nost uskutečnit příměstský fotbalový kemp 
pro děti, který proběhl v termínu od 7. 8. -11. 
8. 2023. Byli jsme nadšeni, že se sjeli fotbalisti 
z celého okolí, kteří měli chuť a zápal zlep-
šovat své fotbalové a technické dovednosti. 
Každý den probíhaly dvě dopolední trénin-
kové jednotky, které byly rozděleny krátkou 
svačinou, většinou ve formě ovoce. Odpole-
dní program se odehrával taktéž na fotbalo-
vém hřišti, ale byl více zaměřen na samotnou 
hru, ať už v podobě malých turnajů, malých 
her nebo velkou hru děti vs trenéři (2:1 pro 
trenéry). Poslední den VSA kempu byl celo-
denní páteční turnaj, který přinesl jak slzy 
smutku, tak slzy štěstí.
Za celý realizační tým mohu říct, že jsme si 
týden s dětmi v Olšanech moc užili a těší-
me se na další ročník. Závěrem bych chtěl 
poděkovat klubu TJ Sokol Olšany za využití 
prostor, krásného hřiště a bezproblémovou 

komunikaci a ochotu nám s kempem i s tré-
nováním dětí přes rok pomoci. VSA kempy se 
toto léto uskutečnily mimo jiné i ve městech 

jakou jsou Vancouver, Dallas, Káhira, Praha, 
Kampala a Olšany u Prostějova. Děkujeme.

Tým VSA

Trampolíny pod širým nebem
Ve středu 16. srpna se v areálu TJ Sokol Olša-
ny uskutečnil Jumping on Air pod vedením 
lektorek ze studia Endorfin Fitness Prostějov. 
Celých devadesát minut na šestnácti tram-

polínách cvičily odvážné ženy z Olšan a okolí. 
I když bylo opravdu horké počasí, zvládly to, 
udělaly něco pro svoje tělo i ducha a sklidily 
obdiv diváků. Věříme, že se podobných akcí 

uskuteční v naší obci ještě víc a bude mno-
hem větší účast místních obyvatel. Všem zú-
častněným děkujeme.

Monika Hanslová Pechová

A-tým Olšany
Naše mužstvo mužů před prvním soutěžním 
zápasem po postupu do 1.B. třídy vyrazilo na 
počest vyšší soutěže slavnostně v kvádru. Po-
dařilo se nám postoupit a pokud se nepletu, 
tak je to soutěž, která se zde v Olšanech ještě 
nehrála. Teď máme před sebou cíl - tuto sou-
těž udržet, tak doufám, že budeme fungovat 
jako tým a zvládneme to. Jsme rádi za velkou 
podporu fanoušků nejen doma, ale i na ven-
kovních zápasech.
                                                  Antonín Pospíšil, trenér
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Letní camp Bav se fotbalem
O letních prázdninách, v termínu 17. - 21.7., 
se poprvé v Olšanech u Prostějova uskutečnil 
letní příměstský camp pod vedením sportovní 
organizace BAV SE FOTBALEM. Camp byl roz-
dělen na sportovní a fotbalový, celkově se ho 
zúčastnilo 69 dětí z Olšan a okolí. O děti se sta-
ral 11ti členný trenérský tým, který měl pro ně 
předem připravený pestrý program. Sportovní 
camp, ve kterém byla převážně děvčata, se učil 
taneční kreace či pohybové hry. Na fotbalovém 
campu se děti učily nové kličky a hrály střelec-
ké soutěže. Brankáře měl na starosti bývalý li-
gový brankář Martin Blaha. Během týdne děti 
navštívili ligoví hráči Jiří Sláma a Denis Groger. 
Děti si s nimi daly fotku a dostaly autogram. 
V rámci jednoho dne se děti vydaly luxusním 
autobusem do Aquaparku na tobogány a poté 
spaly ve sportovní hale, která byla zpestřená 
stezkou odvahy. Vyvrcholením byl poslední 
den, kdy děti navštívil Mistr ČR ve hře 1 vs 1. Na 
závěr proběhlo slavnostní vyhlášení, každý do-

stal medaili, certifikát s fotkou, sladkost a ti nej-
šikovnější i pohár. Již teď Vám můžeme slíbit, že 
camp se bude konat i příští rok. Jako organizá-

tor campů Vám můžu slíbit, že ho zase posune-
me o level výše. Děkujeme Vám za důvěru.

Ladislav Václavský, BSF

Planeo cup v podání mladší přípravky
Jako každý rok v tuto dobu přichází ve fotba-
lovém světě na řadu nejen pravidelná dávka 
zápasů ligy, ale i celostátní turnaj Planeo cup, 
ve které změří síly mužstva z celé země, muž-
stva slavných i méně známým klubů, kluci 
a děvčata v několika věkových kategoriích.  
Místní tým mladší přípravky se přihlásil do 
dvou kategorií. A to do kategorie dětí ročníku 
2015 a do kategorie ročníku 2016 a mladší.
Pro mladší děti se uskutečnilo 1.předkolo 
v úterý 12. 9 ve Vyškově, kde za olšanský tým 
bojovali: Jakub Hansl, Adam Baláš, Adam 
Kunc, Lukáš Křen, Miloš Schrötter, Petr Bačík, 
Jiří Petrůj a ve veliké konkurenci týmů: MFK 
Vyškov, Hodonín, Sparta Brno, Lokomotiva 
Brno a Boskovice-Letovice, získali krásné 
čtvrté místo. Náš tým skončil na turnaji s de-
víti body stejně jako tým na druhém i třetím 
místě, bohužel skóre nehrálo v náš prospěch 
a tak nám připadla bramborová medaile. Tým 
krásně bojoval a předváděl skvělý fotbal.
Starší kategorie hráčů nemusela nikam ces-
tovat, turnaj druhého předkola se pořádal 

zde v Olšanech. Tým olšanských fotbalistů ve 
složení: Jakub Hansl, Adam Baláš, Adam Kunc, 
Lucián Cejtchaml, Lucie Havlíková, Filip No-
votný, Štěpán Kocourek, porovnal síly s týmy 
FK Šternberk, FC Victorie Přerov, FK Nové Sady, 
SK Město Libavá, 1. HFK Olomouc a získal krás-
né druhé místo a tím i postup do dalšího kola.
Jelikož se někteří hráči účastnili obou turna-
jů, mají veliký potenciál v tom, že se mohou 
víc a víc zlepšovat a hrát i se staršími dětmi 
na vysoké úrovni. Budeme moc rádi, když se 

bude místnímu týmu dařit i nadále a i v dal-
ších kolech dokáže, že vůbec nezáleží na 
tom, zda jste z vesnice či velkoklubu, ale že 
dřina a chuť může být všude stejná a všich-
ni můžou hrát kvalitní fotbal. Všem rodičům 
a podporovatelům patří veliký dík, je pro děti 
důležité vidět, že při nich jako rodiče stojíme, 
ať se vyhrává či prohrává, hlavně, že mají děti 
z tohoto sportu radost a skvělé umístění je 
jen třešničkou na dortu.

Monika Hanslová Pechová
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Rok v zastupitelstvu

Společně pro obec – První rok v zastupitelstvu
Za nedlouho to bude rok, co jsme díky Vašim 
hlasům byli zvoleni do zastupitelstva obce. 
Rádi bychom shrnuli první rok naší účasti 
v zastupitelstvu. Jsme si vědomi, že naše síla 
v zastupitelstvu je omezená, ale to nezna-
mená, že se nesnažíme a nepracujeme pro 
blaho obce. 
Máme zástupce (Tomáše Poskera) ve finanč-
ním výboru, který provádí kontrolu hospo-
daření s majetkem a finančními prostředky 
obce. Finanční výbor pracuje v tříčlenném 
složení a jeho členové mimo jiné už kontrolo-
vali hospodaření školy, výroční zprávy spolků 
atd. Zápisy z těchto zasedání jsou k nahléd-
nutí na obecním úřadě. Jsme si vědomi, že 
v dnešní digitální době, by tyto dokumenty 
měly být volně k nahlédnutí na webových 
stránkách obce a tak při nejbližším jednání 
zastupitelstva se o to pokusíme. Dále máme 
předsedkyni kontrolního výboru (Petra Šíno-
vá). Tento výbor je také složen ze třech čle-
nů, avšak domluva není vždy ideální. Většinu 
kontroly tedy provedla pouze Petra. Kontrol-
ní výbor se v prvním roce zaměřil na kontrolu 
pracovních smluv zaměstnanců obce a také 
na fyzickou kontrolu dětských hřišť v obci. 
Stejně jako u zápisu z finančního výboru se 
budeme snažit, aby i zápisy z kontrolního vý-
boru byly zveřejňovány elektronicky. 
Bohužel se nám nepodařilo prosadit naše-
ho zástupce do Rady obce (Petra Hansla), 
ani zřídit školský výbor a také neprošel náš 
zástupce (Jan Baláš) do školské rady. Tato 
skutečnost nás mrzí o to víc, neboť se uká-
zalo dle zprávy školské inspekce, že stávají-
cí stav ve škole a školce by si zasloužil větší 
pozornost. To však neznamená, že bychom 
se chovali rezignovaně a o školu se přestali 
zajímat. Zde se po zasedání zastupitelstva, 
kde se žádalo o vyjádření školy a obce k in-
spekční zprávě o situaci blíže informoval 
Petr Hansl, kde kontaktoval zástupce České 
školní inspekce a chtěl znát jejich pohled na 
věc, protože prohlášení starosty obce, ředi-
tele školy a předsedy školské rady, kde pou-
kazovali na to, že je zpráva účelná, inspekce 
zasedlá a nic není pravdivé. Inspekce uved-
la, že zpráva s  projektem, na který vedení 
obce poukazovala jako cíl zprávy, nemá s in-
spekční činností nic společného a že zpráva 
je obrazem současného stavu školy. Zpráva 
inspekce byla opravdu nehezká, žádali jsme 
vyjádření starosty obce, jaké budou násled-
ky, změny, co se bude dít pro nápravu apod., 
žádný postih ani řešení se neuskutečnilo. Na 
dalším jednání se Petr Hansl zeptal, jaká byla 
odpověď školy inspekci, zde nám bylo sděle-
no, že se škola se vším ztotožnila a všechny 
chyby uznala. Myslíme si, že v současné na-
pjaté situaci kolem školy a školky by byl Vý-

bor pro vzdělání a školství velkým přínosem, 
ale bohužel ani tento náš návrh neprošel.
Dále se naši členové (Jan Baláš a Tomáš Pos-
ker) podíleli na práci v komisi, která měla za 
úkol připravit kritéria, na základě kterých se 
budou vybírat zájemci o stavební parcely 
v lokalitě Na Klíně. Následně s těmito zájemci 
komise vedla osobní pohovory, aby zjistila 
o  těchto lidech více informací a hlavně dů-
vod, proč si vybrali naši obec pro svůj domov.
Velmi jsme uvítali, že v naší obci bude ob-
novena zubní ordinace. Také jsme rádi, že 
proběhlo dotazníkové šetření v této věci, 
kdy se občan obce mohl vyjádřit, zda by měl 
o zubní ordinaci v obci zájem. Na posledním 
zasedání zastupitelstvo schválilo dodavatele 
na vybavení zubní ordinace a to na základě 
vypsané veřejné zakázky. V dalším kroku se 
bude vybírat nájemce této zubní ordinace. 
V tomto případě nás kontaktoval zájemce 
o daný prostor, který by ordinoval po celý tý-
den a všechny věkové kategorie, což je podle 
nás skvělá zpráva. Uvidíme ale, zda členové 
zastupitelstva budou volit nájemce, který na-
bízí služby všem a po celý týden nebo něko-
ho jiného s jinou časovou kapacitou. 
Dále jsme navrhli koupi a realizaci košů s ná-
stavci na pytlíky na psí exkrementy, jelikož 
je to nutnost i v naší obci. V okolních obcích 
tohle funguje velmi pozitivně a jelikož na uli-
cích, v parku, i na hřišti narazíte na psí pokla-
dy, jsme rádi, že tento záměr v zastupitelstvu 
prošel. V nejbližší době (konec záři) bychom 
se jich měli dočkat. 
Také jsme rádi, že konečně na posledním jed-
nání zastupitelstva prošel náš návrh, že se ze 
zasedání zastupitelstva obce bude pořizovat 
audiozáznam. Na tomto bodu jsme trvali od 
prvního ustavujícího zastupitelstva, prošel 
tedy až nyní, za což jsme opravdu rádi. 
Co se týká vybudování nové hasičské zbroj-
nice, tak tady naši zástupci byli proti. A to ni-
koliv z důvodu, že bychom si nevážili práce 
našich hasičů, ale z toho důvodu, že si mys-
líme, že stávající hasičská zbrojnice je vyho-
vující pro potřeby našich hasičů, je na vysoké 
úrovni, je opravená a zrekonstruovaná. Dále 
se jedná i o velkou investici, kdy si obec bude 

muset vzít úvěr. Snažili jsme se, aby se k této 
velké investici, která zastaví život v obci na 
deset let, vyjádřili občané, například v refe-
rendu, bohužel to neprošlo, výsledek by byl 
nejistý. Ve věci vybudování nové hasičské 
zbrojnice jsme byli tedy přehlasováni a re-
spektujeme to. Podle nás jsou priority urči-
tě jinde. Myslíme si, že je správné budovat 
projekty, které v obci chybí. Naší prioritou 
je bezpochyby domov pro seniory (který se 
řeší přes 15 let), cyklostezky na Lutín – Hně-
votín  – Bystročice – Prostějov, chodníky od 
sokolovny směrem na Hněvotín, dětské cen-
trum, popřípadě jiné služby, které tu chybí 
a žádáte o ně. 
Na základě vašich podnětů jsme na zastu-
pitelstvu debatovali a prezentovali i vaše 
dotazy ohledně přechodů, autobusové do-
pravy do Bystročic, údržby zeleně v obci, 
údržby klubovny v Hablově, znečištění řeky 
Blaty, opravy dětských hřišť, udržování dět-
ských hřišť, možnosti spojnice s družstev-
ním mostem, opravy chodníků podél hlav-
ní ulice, opravy zastávky U stavu a mnoho 
dalšího. V  některých těchto oblastech vidí-
me posun a jejich perspektiva je pozitivní. 
Budeme i  nadále rádi, když nás v případě 
dotazů a  připomínek budete informovat 
a budete se na věci, co vás trápí, tázat. Spo-
lupráce s vámi je velmi důležitá a moc si jí 
vážíme. Proto vás i žádáme, abyste navště-
vovali jednání zastupitelstva a vyjádřili své 
názory, postoje, popřípadě se tázali na jaké-
koli dotazy. 
A co tedy plánujeme dál? Slibujeme, že se 
pokusíme domov pro seniory posunout 
mnohem dál, než jen k projektu, ale už teď 
víme, že vzhledem k našemu počtu, to nebu-
de jednoduché, přesila jejich hlasů je jasná. 
Pevně ale věříme, že alespoň některé členy 
zastupitelstva přimějeme alespoň k zamyš-
lení a že budeme všichni spolupracovat bez 
ohledu na stranu v zájmu všech obyvatelů 
naší obce. 
Všem moc děkujeme za podporu a spolu-
práci.

Petra, Petr, Tomáš a Honza  
zastupitelé strany Společně pro obec
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Olšanské okénko
Tentokrát jsme přistoupili k olšanskému 
okénku trošku jinak. A to ve formě fotografií. 
Jelikož je zde dost lidí, co se jim určité části 
obce nelíbí, zveřejníme je formou fotografií, 
ať všichni ví, o čem se konkrétně bavíme.

Tématem bylo: Části obce/věci v obci, kte-
ré nám přes léto cvrnkly do nosu. (tento-
krát v negativním slova smyslu).

Poznámka: Pozitivní věci budou předmětem 
dalšího olšanského okénka, tedy následujícího 
vydání zpravodaje, proto neváhejte a fotky či 
recenze posílejte. Všem přispívatelům děkuje-
me za fotografie i recenze.

Mezi negativní recenze a fotky řadíme: 
1. chybějící plot ve sportovním areálu, který 
je starostou slibovaný od doby, co zde stojí 
hala a je zde uděláno parkoviště (bylo řeče-
no, že bude dodělán plot s brankou, aby byl 
areál bezpečný), 2. zarostlé lavičky pokryté 
mechem na dětském hřišti, 3. starý nepojízd-

ný vrak na ulici Karlov, 4. mostek přes Blatu 
(zarostlý, rozbitý, nebezpečný), 5. nákladní 
automobil stojící v silnici, přes který nejde 
vidět a kolikrát stojí před parkovacími místy, 
6. chybějící desky na dětském hřišti, 7. nové 
skříňky ve škole, kam nebudou moci v zimě 
děti dát oteplováky ani zimní bundu
Mezi další negativní recenze a příspěvky bez 
fotografií patří: zaplněné parkoviště u  ná-
kupního střediska Hruška (kdy v obchodě 
a masně není ani noha),  neudržování zeleně 
na hřbitově, nevzhledná okýnka na hřbitově, 
nenahozená zídka na hřbitově, neposekaná 
tráva v obci, chybějící desky na dětských 
hřištích, ostudná zastávka U Stavu, chybějí-
cí přechody, zvlněné chodníky kolem hlavní 
ulice, cesta od parku ke škole plná děr, špina-
vé zastávky autobusu, pořád chybějící pytlí-
ky na psí exkrementy, zastupitele nesbírající 
exkrementy po svých psech, chudáci daňci 
v obytné zóně, nemožnost projet hlavní uli-
cí bez nutnosti objíždění stojících aut, velká 
rychlost aut na ulici u novostaveb u družstva, 

neohleduplnost řidičů na satelitu Za Farou, 
chybějící zpomalovací práh na satelitu Za Fa-
rou, vysoká rychlost aut z mostu od Hablova 
do Olšan, využívání obecních aut a techniky 
k osobním účelům zaměstnanců obce o ví-
kendech, obecní pracovníci dělající na zídce 
Fary (místo práce pro obec), obecní pracov-
nice ani jednou nedošly na Pijanu uklidit 
(tato ulice pro vedení obce a zaměstnance 
obce neexistuje), dva zničené stany v are-
álu TJ Sokol nejen kvůli větru ale i lenosti je 
složit a na další akci opět rozdělat, založení 
obecního sadu s výsadbou ovocných strom-
ků ve čtyřicetistupňovém počasí, park plný 
plechovek a sklenic od piva, ošklivé studny 
po celé obci, nemožnost projet kolem školy 
v ranních hodinách (stojící auta v obou smě-
rech), neohleduplnost školy k rodičům vy-
hlášením ředitelského volna, když v areálu TJ 
Sokol elektřina šla (minimálně první stupeň 
a školka mohli mít náhradní program formou 
výletu či sportovního dne).

Monika Hanslová Pechová

Karlov

Přes Blatu Dětské hřiště

Zarostlá lavička

Skříňky

U Sokolovny

U tenisových kurtů
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Jak nejraději tráví „Olšaňáci“ letní prázdniny?
Letní prázdniny jsou spojené především 
s cestováním, trávením volného času s rodi-
nou a přáteli, relaxací, poznáváním nových 
věcí a míst. Pro děti hlavně s tím, že mají od 
školy “VOLNO“. Zde máte několik odpovědí, 
kam nejraději olšaňáci jezdí, kde tráví svoji 
dovolenou, jak to vidí děti a jak si letošní léto 
všichni užili. Děkujeme za fotky – Alče Kun-
cové.
Z výsledků je jasné, že každý preferuje něco 
jiného. Někdo dává přednost dovoleným 
u  nás či našich sousedů, někdo lítá k moři, 
někdy má rád stanování a vodu, někdo mi-
luje letní hory. V čem jsou všechny odpovědi 
ale totožné, že není škola :-)

Z pohledu dospělých:
„Nejraději trávíme letní prázdniny u moře, pře-
devším v Chorvatsku, Itálii nebo Egyptě. Miluje-
me vodní svět, potápění, takže se na léto vždy 
těšíme.“

„Naše léto bývá spojené se společně stráveným 
časem. Takže pobyt doma,na zahradě, u bazé-
nu, s rodinou a přáteli, grilovačky a výlety po 
naší zemi.“

„Rádi cestujeme obytným autem po naší zemi 
či na Slovensku, navštěvujeme kempy, chodí-
me na zámky a hrady, rádi chodíme po horách. 
Ostatní dny trávíme společně u vody.“

„Naše rodina miluje moře a vždy s ním spoju-
jeme letní prázdniny. Děti se vždy strašně těší, 
nejčastěji létáme do Turecka, Tuniska či Egypta. 
Léto si užíváme s rodinou.“

„Léto se snažíme trávit různorodě. Jelikož ne-
máme tolik dovolené, děti jezdí na tábory, 
navštěvují příměstské kempy. Když máme čas 
pro sebe, jezdíme do ZOO, do zábavních parků 
jako je polská Energylandia apod.“

„Letní dovolenou trávíme sami, děti už máme 
veliké, takže s manželem nejraději cestujeme 
po horách, k jezerům (Rakousko). Také hlí-
dáme vnoučata a jezdíme s nimi k vodě a na 
výlety.“

„Léto jsme si užili. Už jsme starší, můžeme tedy 
cestovat celý rok, vytvářet si program kdykoliv. 
Léto máme ale spojené s velkými teplotami, 
kdy se nedá ani vyjít ven, na zahradu. Rádi trá-
víme čas na zahrádce a tady po okolí.“

„Dáváme přednost tuzemským dovoleným. 
Rádi poznáváme nová místa, milujeme vodu, 
jezdíme tedy sjíždět Vltavu. Navštěvujeme 
města jako Praha, Český Krumlov apod. Máme 
také rádi hrady a zámky (Hluboká, Valtice).“

„Konec léta mám spojený s vínem a jižní Mora-
vou. Cestování do sklípků za dobrým mokem.“

Pohled dětí:
„Já mám léto rád. Nemusím chodit do školy a 
psát úkoly. Můžu chodit pozdě spát a pozdě 
vstávat. Každý den se můžu koupat v bazénu, 
chodit s kámošema ven. Mám rád tábory.“

„V létě jezdíme k moři. Moc se vždy těším. Ško-
da, že nemáme moře tady. Aspoň na bazén 
chodíme. Byli jsme u zvířátek v ZOO a taky na 
kolotočích v Dubu.“

„Mám ráda prázdniny. Nemusím do školy 
a můžu každej den jezdit s kámoškama na kole 
na zmrzlinu a na hřiště.“

„Prázdniny jsou super. Nechodíme do školy, je 
teplo, koupeme se v bazénu a jezdíme na do-
volenou.“

„Léto je fajn, byla jsem na tanečním táboře, 
mám nové kamarádky.“

„Letní prázdniny jsou suprový. Chodíme pozdě 
spát, stanujeme,chodíme do lesa, na hory, na 
výlety.“

„Mám léto rád, jezdíme na koloběžkách, spíme 
u kamarádů a oni u nás, chodíme na koupák, 
do kina a na výlety.“

„Není školka, je volno, můžu do bazénu a je teplo.“

Monika Hanslová Pechová
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I Olšaňáci rádi houbaří
Houbaření je velmi oblíbenou aktivitou čes-
kých lidí. Jedná se o sbírání hub, vaření po-
krmů z nich a relaxaci. Ne nadarmo se říká, 
že Češi jsou nejvášnivějšími houbaři na světě. 
Letní a podzimní měsíce k této aktivitě velmi 
svádí a i mezi olšaňáky se najdou milovníci 
této záliby. I když nemáme v naší vesnici les, 
v okolí je mnoho míst, kam na houby vyra-
zit. Nejčastěji navštěvujeme lesy v okolí Nivy, 
Otinovce, Konice, Plumlova, Náměšti, Hrubé 
Vody apod. Mezi nejčastěji sbírané houby 
patří praváci, suchohřiby, babky, modráci, 
kozáci, bedle, pýchavky, křemenáče, růžovky, 
václavky aj. A co s houbami nejčastěji dělá-
me: sušené houby, polévka, omáčka, smaže-
né řízečky, smaženice apod. Ne všichni, co do 
lesa na houby chodí, hříbky i jedí. Najdou se 
tací, co za touto aktivitou hledají odpočinek, 
relax, čerstvý vzduch a hlavně vyčištění hla-
vy. Jsou ale i takoví, co hřiby jedí, ale neradi 
je sbírají. Každopádně houbaření patří k oblí-
beným aktivitám i u obyvatelů Olšan. Někteří 
se s námi o své úlovky podělili. Velmi všem, 
co se o své fotografie hub podělili, děkujeme 
a přejeme další podobné a bohaté úlovky 
a příjemně strávený čas v „našich“ lesích. :-)

Monika Hanslová Pechová Kuba, Niva Domča, Horní Štěpánov

Turistický zájezd
V roce 2004 jsme založili tradici vícedenních 
turistických zájezdů. U zrodu těchto zájezdů 
stál při mě ještě Honza Spurný. Před tím jsme 
pořádali jednodenní turistické zájezdy po zají-
mavých místech Moravy. Ale vícedenní zájezd 
bylo pro nás něco nového. Jako termín těchto 
zájezdů jsme zvolili dny kolem svátku sv. Václa-
va. Prvním vícedenním zájezdem byla návštěva 
Roháčů, pak následovaly Vysoké Tatry, Nízké 
Tatry, Slovenský ráj, Malá Fatra, Belánské Tatry, 
Pieniny, Orlické hory, Kremnické vrchy, Velká 
Fatra, Muráňská planina, Vihorlat, Strážovské 
vrchy, Slovenský kras, polské Biesczady. To už 
mi ale pomáhali druzí, Petr Spišák a přede-
vším Petr Konečný se svou ženou Kateřinou. 

Navštívili jsme hodně zajímavých a  krásných 
míst v naší republice, na Slovensku i v Polsku. 
Zájezdů se účastnila řada Olšaňáků a Hablo-
váků, dokonce i jejich známých z  jiných obcí. 
Někdo jednou, někteří opakovaně a  někteří 
absolvovali zájezdy všechny. Měli jsme ještě 
připravený zájezd do oblasti polských Tater. Ale 
do toho zasáhla omezení spojená s onemocně-
ním COVID a zájezd jsme zrušili. Letos za mnou 
opakovaně chodilo hodně lidí, abychom tradici 
zájezdů obnovili. Původně jsem již nic organi-
zovat nechtěl, ale nakonec mne přemluvili. Le-
tošní volba místa pro zájezd padla na Krkonoše. 
Nebylo jednoduché zajistit ubytování pro vel-
kou skupinu turistů, ale podařilo se. A ve čtvr-

tek 28.9. před sedmou hodinou ranní vyrazilo 
třicet turistů směr Krkonoše. Naším cílem byl 
Špindlerův Mlýn. Ubytování jsme měli zajištěné 
v Novopacké boudě, stejně tak i snídaně a ve-
čeře. Počasí nám přálo a během čtyř dnů jsme 
navštívili Pec pod Sněžkou, Špindlerův Mlýn, 
vystoupali na vrchol Sněžky, přešli hřeben Kr-
konoš od Sněžky až po Českou budku, podívali 
se na pramen Labe, navštívili Labskou boudu, 
Martinovku, Brádlerovy boudy, Davidovy bou-
dy, podívali se do Čertovy strouhy, prošli se ko-
lem Bílého Labe. Zdatnější z nás pak prožili vý-
chod Slunce na vrcholu Sněžky a prošli polskou 
stranu Krkonoš. Tak zase za rok? Nebo dříve?

Milan Elfmark, starosta
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Společenská kronika

Jubilanti

ListopadŘíjen Prosinec
Zbořil Pavel 50
Jahnová Jitka 50
Jalůvková Anna 55
Báťková Jana 60
Šindlerová Vojtěška 80
Dostálová Zdenka 80
Látalová Anna 80
Mačáková Marie 81
Peč Miroslav 81
Mackerle Alois 82
Pelíšková Zdenka 83
Vrchlický Jiří 89

Rais Jan 55
Hanáková Zlata 60
Večeřová Marcela 60
Holínka Zdeněk 60
Spurná Miloslava 65
Avrat Zdeněk 65
Halíř Petr 70
Pavlíček Josef 82
Řezníčková Jana 85
Smékalová Jaroslava 85
Srneček Miroslav 87
Kubíček František 91

Řezníček Miroslav 50
Novák Jan 50
Zedníčková Silvie 50
Svozil Luděk 55
Havránek Pavel 55
Ječmínková Irena 55
Běhalová Eva 55
Přecechtěl Milan 65
Karsová Hauerová Ivana 65
Kulková Vitoslava 75
Stratilová Milada 87
Novotná Jaroslava 89
 

Redakční rada přeje všem hodně zdraví.

Oznámení
Upozorňujeme občany, pokud dosud neuhradili  

POPLATKY ZA ROK 2023, aby tak učinili  
NEJPOZDĚJI DO 31. 10. 2023.

SBĚRNÝ DVŮR bude od středy 15. 11. 2023  
otevřen jen ve středu OD 8.00 DO 17.00.

Mikroregion Kosířsko oznamuje, že ROZHLEDNA  
VELKÝ KOSÍŘ bude z technických důvodů v období  

OD 27. 9.  DO 30. 10. UZAVŘENA.

VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ se uskuteční 5. 11. 2023  
v komunitním centru. Všichni rodiče dostanou pozvánku.

Pozvánky na akce
14. 10. 2023 – SETKÁNÍ SE SENIORY – Sokolovna

28. 10. 2023 – HALLOWEEN – areál Sokolovny

24. 11. 2023 – KONCERT JARKA NOHAVICI – Sokolovna

25. 11. 2023 – ADVENTNÍ VÝSTAVA – sokolovna

1. 12. 2023 – ROZSVĚCOVÁNÍ VÁNOČNÍHO STROMU  
A VÁNOČNÍ JARMARK – areál Komunitního centra

9. 12. 2023 – MIKULÁŠ – areál Sokolovny

Těšíme se na vaši účast, pořadatelé
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